



Yuri Kudinov, Honor Swimmer, Russia, 2009



Videos: [Interview 1](#) >[English translation Swim 1](#)

Yuri Kudinov won 8 Majors: 2004 and 2006 Capri to Naples; 2003 Around Atlantic City; 2000 and 2002 25 km FINA World Open Water Swimming Championship; and 2001, 2003 and 2007 25 km FINA World Championship. He won additional medals in the 25 km FINA World Open Water Swimming Championship: silver in 2004 and 2006 and bronze in 2008.

He won the 25 km European Championship in 2002; 2 times Capri to Naples; Around Atlantic City; and Faros. Yuri won podium places nearly 40% of the 48 FINA races between 2002 and 2008. He also competed in the 2012 London Olympics 10 km marathon swim.

In 2007 Yuri swam the English Channel in 7 hours 5 minutes and 42 seconds – which stands as the 4th fastest crossing as of 2022 (and beyond).

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

Russian Translation

Юрий Кудинов выиграл 8 мейджоров: 2004 и 2006 Капри - Неаполь; 2003 Вокруг Атлантик-Сити; 25 км на чемпионатах мира FINA по плаванию на открытой воде 2000 и 2002 и на чемпионатах мира FINA 2001, 2003 и 2007. Кроме того, он выиграл серебряные медали на чемпионатах мира по плаванию 25 км на открытой воде 2004 и 2006 и бронзу в 2008 году,

Он выиграл чемпионат Европы на 25 км в 2002 году, дважды выигрывал заплыв Капри – Неаполь, заплыв вокруг Атлантик Сити и марафонский заплыв Фарос. Юрий был на подиуме в 40% из 48 заплывов FINA в период 2002-2008 г. Он также был участником Олимпийских игр 2012 в Лондоне на марафонской дистанции 10 км.

В 2007 году Юрий переплыл Ла-Манш за 7 часов 5 минут и 42 секунды. По статусу на 2022 год Юрию принадлежит 4-е время за всю историю пересечений Ла-Манша.